### 诗:106 (我是耶穌門徒)

- 1) <u>主耶穌的宣牧</u>:(四福音)
  - a) (馬太福音 28) 耶穌復活顯現, 对門徒的吩咐:
    - i) 「天上地下所有的<mark>權柄</mark>都賜給我了。
    - ii) 所以你們要去,使萬民做我的門徒,奉父、子、聖靈的名給他們施洗
    - iii) 凡我所吩咐你們的,都教訓他們遵守. 我就常與你們同在,直到世界的 末了。
  - b) (馬可福音 1) 開始<mark>宣傳福音</mark>「日期滿了, 神的國近了! 當悔改, 信福音!」
    - i) 耶穌出去上山整夜禱告神。天亮從門徒中選十二人,稱為使徒。
    - ii) 耶穌的登山宝訓--作门徒的認識及準備 (太五至七章)
    - iii) 耶穌每天起來先禱告,然後傳道,醫病趕鬼。
  - c) (路加福音 9-10) 三年中, 耶穌訓練门徒, 並要門徒去宣道, 賜權柄醫病,趕鬼
  - d) (馬太福音 16) 最後半年, 問門徒說:「你們說我是誰?」<u>西門彼得</u>回答說:「你 是基督. 是永生神的兒子。」
    - i) 從此, 耶穌才指示門徒, 他必須上<u>耶路撒冷</u>去, 受長老、祭司長、文士 許多的苦, 並且被殺, 第三日復活
    - ii) 對門徒說「若有人要跟從我,就當捨己,背起他的十字架來跟從我。因 為凡要救自己生命的,必喪掉生命;凡為我喪掉生命的,必得著生命
  - e) (馬太福音 21-27) 最後一周, 主騎驢進耶城, 被賣被捉, 被釘十架, 埋葬
  - f) (約 14-17章) 主被捉前,对11門徒的最後吩咐 (包括:升天,聖灵,遵命,合一...)
- 2) 使徒教會的宣牧:(使徒行傳)
  - a) (使徒行傳 1-6) 耶路撒冷教會,聖灵降臨,賜能力給使徒為主見証,門徒增多,建立教會:
    - i) 使徒聖灵充滿,第一次宣道(徒二章)
    - ii) 有人因飯食供给疏忽而<mark>發怨言</mark>.
      - (1) 使徒撇下神的道去管理飯食, 原是不合宜的。
      - (2) 選七個有好名聲,被聖靈充滿,智慧充足的人,管理飯食供给
      - (3) 但我們使徒要專心以祈禱.傳道

- iii) 教會受逼迫信徒逃难,司提反及腓利去<mark>傳福音</mark>
- b) (使徒行傳 13) 安提阿的教會開始, 保羅对外宣牧
- c) (使徒行傳 20) 保羅訓練及關懷工人
- d) (使徒行傳 21-28) 保羅被捉
- e) 保羅的宣教書信:新約27卷書中,有13卷書是保羅寫的。

# 宣牧的困难:

- 1) 嫉妒, 分爭, 黨爭, 爭訟
- 2) 停留在屬灵嬰孩
- 3) 不追求聖潔, 犯淫乱
- 4) 夫妻及家庭問题
- 5) 同時事奉神及世界
- 6) 对職務会或工人不滿
- 7) 没有負担(感動)作宣牧
- 8) 不真正認識主
- 9) 对神旨不求真正瞭解
- 10)祷告不深入

# 宣牧計劃:

1) 聖經:深入研讀

2) 祷告:深入且具体的祷告 3) 聚会:培養以心灵与誠實的

4) 訓練:宣道的訓練

5) 生活:家庭及個人信仰生活的落實

6) 共習:職務員的宣牧共習

- 1. <u>Evangelical and pastoral work of the Lord Jesus</u> (four gospels)
  - (a) Matthew 28 Jesus resurrected, appeared to the disciples and instructed them:
    - i) "All authority has been given to Me in heaven and on earth
    - ii) Go therefore and make disciples of all nations, baptizing them in the name of the Father and of the Son and the Holy Spirit
    - iii) Teaching them to observe all things that I have commanded you; and lo, I am with you always, even to the end of the age.
  - (b) Mark 1 Begin to evangelize "The time is fulfilled, and the kingdom of God is at hand. Repent, and believe in the gospel."
    - i) Jesus went up to the mountain to pray. He chose 12 disciples.
    - ii) The Beatitudes Disciples recognize and prepare (Matthew 5-7).
    - iii) Jesus woke up everyday to first pray, then evangelize, and healed and cast out demons.
  - (c) Luke 9 10 Within 3 years, Jesus trained the disciples, and wanted them to go out to preach, giving them power to heal and cast out demons.
  - (d) Matthew 16 The last half of the year, He asked the disciples: "But who do you say that I am? Simon Peter answered and said, "You are the Christ, the Son of the living God."
    - i) From here on, Jesus begin to reveal to the disciples that He need to go to Jerusalem and suffer in the hands of the elders, the chief priest and the scribes, be killed, and be raised on the third day.
    - ii) He said to His disciples, "If anyone desired to come after Me, let him deny himself, and take up his cross, and follow Me. For whoever desires to save his life will lose it, but whoever loses his life for My sake will find it."
  - (e) Matthew 21-27 In the last week, the Lord rode on the colt to enter Jerusalem, betrayed and captured, crucified and buried.
  - (f) John 14-17 Before being captured, His last instructions to the 11disciples (including: being raised to heaven, holy spirit, obeying the commands, unity...)
- 2. Evangelical and pastoral work in the Apostolic church
  - (a) Acts 1-6 Jerusalem church, descent of Holy Spirit, giving power to disciples as testimony, members increase, church established:
    - i) Disciples are filled with the holy spirit, first time to evangelize (Acts 2)
    - ii) Some people grumbled because of food
      - (1) It is not right for the apostles to care about the distribution of food
      - (2) The choosing of 7 men of good reputation, filled with the Holy Spirit, filled with wisdom, appointed to the distribution of food
      - (3) "But we will give ourselves continually to prayer and to the ministry of the word"
    - iii) The church was persecuted and the believers fled. Stephen and Phillip preached the gospel.
  - (b) Acts 13 Antioch church established, Paul preached to the gentiles

- (c) Acts 20 Paul trained and cared for the workers.
- (d) Acts 21-28 Paul arrested
- (e) Pauline epistles: 13 out of 27 books in the New Testament were written by Paul.

# Difficulties in evangelical and pastoral work:

- 1. Jealousy, contention, sectarianism, controversies.
- 2. Remain as spiritual infant
- 3. Does not strive for sanctification but commit fornication/adultery
- 4. Problems with husband and wife and family problems
- 5. Serving God and the world concurrently
- 6. Dissatisfied with church council or church worker
- 7. Not moved to do pastoring and evangelical work.
- 8. Does not truly know the Lord.
- 9. Does not strive to understand the will of God
- 10. Does not pray deep prayers.

#### Plan:

- 1. Bible: Study the Bible deeply
- 2. Prayer: Deep and realistic prayers
- 3. Service: Cultivate with spirit and truth
- 4. Training: Training in evangelism
- 5. Life: The steadfastness of personal belief and family life
- 6. Mutual learning: Council member's mutual learning of evangelical and pastoral work